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Až redaktor Dominik Pohludka, za což mu děkujeme, napsal o nás 

pravdu, jak to opravdu bylo. Rozhovor si můžete poslechnout i na 

webových stránkách Zlínských novin. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

Dominik PoMudta | 14.1.2025 

/ROZHOVOR/ O velkém množství kontrol, zrušení registrace, soudních sporech či 

sponzorských darech mluvila v rozhovoru pro Deník Miroslava Kalivodová, 

ředitelka zlínského domova pro seniory Hvězda. 

Proběhlo u vás několik desítek kontrol, jak dopadly? 

V letech 2023 a 2024 u nás proběhLo 62 státních kontrol a dostali jsme dvě pokuty: 

jednu od Úřadu práce a druhou od požárníků. Od Úřadu práce za pozdní odvedení 

odvodů, což bylo naprosto v pořádku a za požární ochranu nám byla udělena pokuta za 

to, že jeden únikový prostor byl uzamčen, ačkoli být neměl. Obě pokuty byly řádně 

uhrazeny v termínu. 

Žádné jiné pochybení se během kontrol ve Hvězdě neodhalily? 

Byly drobně pochybnosti, asi jako v každém jiném sociálním zařízení, ale nebylo to 

natolik dramatické, aby z toho byly vyvozeny nějaké důsledky jak z mé strany, tak ze 

strany těchto státních institucí. A jedinou věc, kterou jsme měli v minulosti, přesněji 

v roce 2022, tak jsme měli dluh na Okresní správě sociálního zabezpečení, kdy jsme 

však podléhali milostivému létu. I tato záležitost však byla vyřešena. Na základě 

tohoto byly tři soudy, které jsme všechny tři vyhráli. A nyní jsme vyhráli také na 

 

Kontroly i odebrání registrace. Domov pro 

seniory Hvězda ve Zlíně přežil krizi 
f*o předplatitele 
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Hvězda Zlín přijde 31.12.0 registraci | Video: Iv Nedá Vašková 

Ministerstvem práce a sociálních věcí, jejichž kasační stížnost 

byla zamítnuta. 

Odebrání registrace domovu Hvězda podle Nejvyššího správního soudu 

neplatí 

 

 

Zlínský kraj vám před více než rokem zrušil registraci. Důvodem bylo nedoložení 

bezdlužnosti... 

My jsme to vnímali tak, že všechno bylo zaplaceno a uhrazeno v termínu. Jediné, co 

chybělo, bylo právě milostivé léto, kdy i při kontrole jsme řekli, že jsme požádali o 

tuto možnost a že to probíhá a jakmile milostivé léto bude ukončeno, tak prostě dáme 

vědět. Paní Ančincová (tehdejší náměstkyně hejtmana pro sociální oblast pozn. red.) 

řekla, že jsme porušili registraci. Byla nám proto odebrána. 

 

Následně však soud rovněž určil, že nám byla odebrána špatně. Tím pádem jsme se  

dostali do velkých potíží. Museli jsme celou situaci ustát, klienti byli přeloženi do 

jiných zařízení, jejichž zřizovatelem bylo buď město, nebo Krajský úřad ve Zlíně. 

Nicméně situace k dnešnímu dní se natolik vylepšila, že jsme opravdu zase tam, kde 

jsme byli. A tímto bych chtěla jenom říci, že díky svým zaměstnancům, dodavatelům, 

sponzorům a zdravotním pojišťovnám jsme tuto těžkou dobu 

přestáli. 

Senioři z domova Hvězda se postupně stěhují 

Zlínsko 

Když jsme u sponzorů - proslýchalo se, že jste požadovali 80 tisíc jako vstupní dar, 

aby k vám byl klient přijat. Je to pravda? 

V roce 2024 jsme dostali sponzorské dary ve výši téměř šesti milionů korun. Pokud 

člověk nechce dát sponzorský dar, tak nemusí. My si však podle zákona můžeme říci o 
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Rozhovor vznikal v prosinci 

Loňského roku. Zlínský kraj ústy 

své mluvčí Soni Ličkové potvrdiL, 

že od organizace Hvězda obdržel 

zmíněnou předžalobní výzvu. 

„Mohu potvrdit, že krajský úřad 

obdržel uvedenou předžalobní 

výzvu a touto záležitostí se 

zabývá. Jakékoliv stanovisko k 

dalšímu postupu je v tuto chvíli 

předčasné," reagovala mluvčí. 

sponzorský dar, což děláme. Každý rok pak také vše uvádíme do daňového přiznání. To 

samé u nás prověřovala Policie České republiky a řekla, že je vše v pořádku. 

 

Jak dnes zařízení Hvězda funguje? Co se za poslední rok změnilo? 

Jsem ráda, že nikdo z mých zaměstnanců neopustil naše řady. Ba naopak někteří 

bývalí zaměstnanci, kteří už jsou dneska v důchodovém věku, nám poskytli svoji  

pomoc v tom, že nastoupili do práce a spoLečně fungujeme. Fungujeme však těžce, 

protože nám nebyly přiznány dotace ze Zlínského kraje. Ale je pravdou, že řada mých 

zaměstnanců, dodavatelů i sponzorů se podílí na chodu tady tohoto zařízení. Takže 

zkrátka nějak fungujeme. 

Opakovaně jste zmínila Zlínský kraj, 

kterému jste mimo jiné zaslala 

předžalobní výzvu. Znamená to, že 

nesouhlasíte s jeho postupem, kdy vám 

odebral registraci? 

Ano, budeme se chtít bránit. Myslím si, že 

slušnost od nás byla podat předžalobní 

výzvu, abychom jaksi ty vztahy narovnali. 

Bohužel do dnešního dne z druhé strany 

žádná odezva, tak abychom na ni mohli 

reagovat, nepřišla. 

Co se odehrálo v domově pro seniory Hvězda: 

Je to už více než rok, co zlínskému domovu pro seniory Hvězda odebralo 

Ministerstvo práce a sociálních věcí (MPSV) a zlínský krajský úřad registraci. Podle 

jejich vyjádření byly důvodem dluhy na sociálním pojištění. 

Na zrušení registrace reagovalo tehdy několik petic. Jednu proti stěhování 

podepsali ktienti Hvězdy, druhou pak jejich ošetřující Lékaři, podle nichž by se tato 

změna mohla negativně projevit na zdraví seniorů. Petici sepsali i rodinní příslušníci 

klientů. 

Krajský úřad začal předloni v prosinci hledat náhradní ubytování pro zhruba 60 

klientů, do konce roku 2023 se jich ze zařízení odstěhovala polovina. 

Brněnský krajský soud ale na konci prosince 2023 přiznal odkladný účinek žalobě 

Hvězdy proti rozhodnutí MPSV. Domov pro seniory tak mohl pokračovat ve své 

činnosti a senioři, kteří v něm zůstali, se nemuseli stěhovat do náhradních domovů. 

Podle tehdejšího usnesení by je stěhování mohlo ohrozit na životě a zdraví. 

Loni na jaře pak Krajský soud v Brně rozhodl, že doložení bezdlužnosti není 

podmínkou registrace, což následně potvrdil na podzim i Nejvyšší správní soud. 

Tento článek jste si mohli přečíst díky vašemu předplatnému. 


